
PROTOKÓŁ   Nr   XXV/2012
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

21   grudnia  2012 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie   rady  zgodnie  z listą  obecności.
                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności.
                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 2
i zaproszeni goście zgodnie z listą obecności.
                                                    Lista obecności stanowi zał. Nr 3

Porządek posiedzenia :

1.   Otwarcie
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.
3.  Wręczenie odznaczeń „Za zasługi dla gminy Wijewo”.

   4.  Interpelacje radnych.
   5.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

6.  Podjęcie uchwały w sprawie :
   1. uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na lata 2013 – 2023,
   2.  budżetu gminy na 2013 rok.
       1/  Odczytanie projektu uchwały,
       2/  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
       3/  stanowisko Wójta do opinii RIO,
       4/  odczytanie opinii Komisji Stałych Rady,
       5/  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych w opinii Komisji,
       6/ odczytanie propozycji wniosków zgłoszonych przed rozpoczęciem Sesji a nie 
            uwzględnionych  w projekcie uchwały budżetowej,
       7/  przedstawienie  autopoprawek  Wójta,
       8/  dyskusja nad projektem budżetu,
       9/  głosowanie wniesionych autopoprawek,
      10/ głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez     
            Wójta w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków,
      11/ głosowanie uchwały,
   3.  zmiany do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2023,
   4  zmiany w budżecie gminy na 2012 rok,
   5. chylenia Uchwały NR XIX/152/2012 RG Wijewo  z dnia 13 czerwca 2012 r.
   6. ustalenia wykazy wydatków w budżecie gminy Wijewo, które wygasają z upływem roku 
       budżetowego 2012.
7.   Zapytania i wolne wnioski.
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.
9. Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XXV  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski.  Na wstępie powitał  obecnych na sali  członków rady,  sołtysów oraz zaproszonych 
gości. 
Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Wobec braku uwag poddał porządek 
obrad pod głosowanie. Porządek obrad  przedstawiony przez przewodniczącego został przyjęty 
bez uwag.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  radnych  obecnych  jest  15  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.



Ad. pkt. 2

Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  protokół  z  poprzedniego  posiedzenia  odpowiada 
przebiegowi  obrad  i zawiera  wszystkie  tematy  jakie  były  poruszone.  Wobec  powyższego 
zaproponował, aby protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.

Ad. pkt. 3

Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski  poinformował, że
1/  uchwałą Rady Gminy Nr XXIIII/182/2012 z 8 listopada 2012 roku odznakę „Za Zasługi dla 
     Gminy Wijewo” przyznano Panu Alojzemu Wolniczak.
2/ uchwała Rady Gminy NR XXIV/188/2012 z dnia 27 listopada 2012 odznakę „Za  zasługi dla 
     Gminy Wijewo” przyznano odznakę Pani Genowefie Zielnica.
Poprosił  wymienionych  o  wystąpienie  a  Wójta  Gminy  Wijewo  Pana  Ireneusza  Zająca  o 
wręczenie 
przyznanych odznaczeń.
Pani Genowefa Zielnica – w imieniu własnym oraz Pana Wolniczaka podziękowała za otrzymane 
odznaczenie  tym  cenniejsze,  że   przyznane  przez  miejscowe  społeczeństwo.  Jest  ono 
dowodem, że nasza praca została dostrzeżona i doceniona.

Ad. pkt. 4

Radny Pan Henryk Rygusik – zgłosił interpelacje dotyczącą złego stanu technicznego mostku na 
drodze powiatowej na  granicy województw w kierunku Sławy.

Ad. pkt. 5

Sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym złożył Wójt Pan Ireneusz Zając. Poinformował, 
że okres sprawozdawczy obejmuje okres od 27 listopada. 
27.11 – odbyliśmy posiedzenie komisji RG, gdzie padły pewne deklaracje ze strony 
mieszkańców Brenna Ostrowa jak i właścicieli terenu, przypomniał o roli radnych w decydowaniu 
o ewentualnych pracach i zmianach na Ostrowie.
03.12 – Marszałek Województwa Wielkopolskiego podsumował dofinansowania samorządów w 
latach 2007 – 2012. Gmina Wijewo uczestniczyła również w tych programach, był to dla nas 
bardzo  pozytywny  okres  pod  względem  pozyskiwania  funduszy.  Przedstawił  możliwości 
finansowania inwestycji w latach 2014-2020. Jest to ostatni okres, kiedy Polska będzie pobierać 
więcej niż oddawać do unijnej kasy., dlatego musimy to wykorzystać. Od 2020 roku będziemy już 
podatnikami. 
Rok 2013 nie będzie inwestycyjnym bumem. Wykorzystywać będziemy środki przyznane w 2012 
roku. 
04.12 – odwiedził mnie Wójt Gminy Bojadła z propozycja przystąpienia do Stowarzyszenia Gmin 
Rybackich.  W  ramach  tego  stowarzyszenia  będzie  można  pozyskać  pieniądze  na 
zagospodarowanie   nie  tylko  jezior  ale  także  dróg  dojazdowych.  Może  byłby  to  pomysł  na 
sfinansowanie planu zagospodarowanie Ostrowa.
05-06.12  –  na  zaproszenie  Marszałka  Województwa  Wielkopolskiego  uczestniczyłem 
w Warszawie  w  konferencji  dotyczącej  wydatków  JST  przeznaczonych  na  współpracę  z 
zagranicą, 
07.12  –  odbyło  się  podpisanie  umowy  na  wykonanie  budowy  oczyszczalni  i  kanalizacji  w 
Wijewie.
Szczegóły  inwestycji  zainteresowani  będą  mogli  poznać,  jest  zrobione  opracowania 
z uwzględnieniem szczegółów przebiegu linia kanalizacyjnej.
09.12 – odbyło  się  walne  spotkanie  organizacji  Kraina Lasów i  Jezior,  gdzie  gminę  Wijewo 
reprezentują P. Mariola Rąk i Leszek Józefczak.
08.12 -  odbyły się obchody 10 lecia Koła Diabetyków w Wijewie. Była to pięknie zorganizowana 
uroczystość. Wójt podziękował za 10 lat pracy na rzecz chorych na cukrzyce w naszej gminie.
09.12 – Szkoła Podstawowa w Wijewie zorganizowała okolicznościowe jasełka, podziękował za 
zaproszenie. 



10.12 – w Urzędzie Marszałkowskim w Poznaniu wspólnie z Pani Skarbnik podpisaliśmy aneks 
do umowy na dofinansowanie budowy ul. Wiatracznej.
11.12 – spotkałem się z kierownikami placówek oświatowych w sprawie dowozu dzieci do szkół.
Z  końcem  roku  kończy  się  umowa  na  wynajem  autobusu  z  SKR.  Ustawa  o  finansach 
publicznych  określa  kiedy  i  gdzie  można  dowozić  dzieci.  Aby  nie  ponosić  kar  musielibyśmy 
poczynić pewne korekty. Przy pewnych korektach będziemy wstanie zrobić to przy zachowaniu 
obecnego standardu,
12-13.12 – odbył się Klub Wójta Prezydenta, Starosty w ramach WOKISS w Rosnówku gdzie 
poruszono sprawę, pozyskiwania funduszy, współpracy partnerskiej,
14.12 – przyjechała  do gminy V-ce Prezesa Związku Komunalnego we  Wschowie  P.  Halina 
Drgas ponieważ związek działa również na terenie gminy jako odbiorcy nieczystości stałych i 
płynnych. Działalność taka wymaga wpisu do ewidencji  działalności regulowanej prowadzonej 
przez, urząd.
  - odbył się finał Turnieju  o puchar Wójta Gminy  w tenisie stołowym.
17.12 – odbyły się posiedzenia Komisji Stałych RG poświecone projektowi budżetu na 2013 rok
  - odbyło się walne zebranie MZWiKW we Wschowie  poświecone budżetowi na 2013 roku,
18.12 – uczestniczyłem w walnym zebraniu MZK w Trzebani, który będzie realizował zadania 
wynikające  z  nowej  ustawy  śmieciowej.  Głównym  tematem  był  wybór  władz  związku,  który 
będzie obsługiwał ok. 200 tys. mieszkańców w 19 gminach.
Przewodniczącym wybrano Pana Tadeusza Pawłowskiego - Burmistrz Rawicza. Głównym celem 
i zdaniem  do  zrealizowania  przez  związek  jest  segregacja  oraz  ustalenie  stawek  za  odbiór 
śmieci.  Nie  będę  sugerował  ceny  ponieważ  uważam,  że  powinna  być  jedna  dla  wszystkich 
członków związku.
18.12 – odbyło się w Lesznie spotkanie opłatkowe wszystkich służb mundurowych działających 
na terenie powiatu,
19.12 – otrzymaliśmy list intencyjny z gminy Plebanówka w powiecie Starogrodzkim na Ukrainie.
Po zmianie władz w Łozowej nastąpiła zmiana Mera i kontakty się urwały. O nawiązanie nowych 
zwróciła się Gmina Plebanówka. Odpowiedz na list udzieliliśmy, nie jest to jednak jednoznaczne 
z podpisaniem umowy o współpracy.
20.12 – wspólnie z Panią Nowicką wręczyliśmy przedstawicielom szkół certyfikaty SIO  - jest to 
elektroniczny System Informacji Oświatowej pozwalający  na monitorowanie wyników nauczania 
dzieci w systemie elektronicznym.
21.12 – odbyła się gwiazdka w Przedszkolu. Przygotowane występy były na wysokim poziomie.

Ad. pkt. 5

1/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wijewo na 
lata 
     2013 – 2023 przedstawił Pan Stanisław Kasperski.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – projekt uchwały zmienił  kształt co do  wcześniej przedstawianej 
wersji  ponieważ zmieniono niektóre wartości  w związku ze zmianami w budżecie gminy oraz 
przygotowanym projektem uchwały o nie zaciąganiu pożyczki w 2012 roku. Wobec powyższych 
zmian budżet na koniec roku będzie zrównoważony. Opinia RIO w sprawie projektu prognozy 
finansowej na 2013 rok jest pozytywna.
Do treści uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXV/189/2012 w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy 
Finansowej Gminy Wijewo na lata 2013 – 2023 podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 4 

2/  projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2013 rok.
1) projektu uchwały w sprawie budżetu miny na 2013 rok odczytał Wójt Pan Ireneusz Zając.

       2) uchwała RIO o wyrażeniu opinii o możliwości sfinansowania przez Gminę Wijewo deficytu 
budżetu na 20134 rok.

       3)  Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
Opinie RIO w Poznaniu o projektu budżetu gminy Wijewo na 2012 przedstawił Wójt Gminy Pan 
Ireneusz Zając. Opinia stanowi zał. Nr 5



      4)  stanowisko Wójta do opinii RIO,
Proponowane  zmiany  do budżetu  na 2013  rok  stanowiące  stanowisko  Wójta  przedstawione 
przez Pan Ireneusza Zająca stanowią załącznik do protokołu Nr 6

      5) odczytanie opinii Komisji Stałych Rady,
W  imieniu  komisji  stałych  Rady  Gminy  opinie  odczytał  przewodniczący  Komisji  Budżetowo 
Socjalnej Zbigniew Lis. Opinia  stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

       6)  przedstawienie stanowiska Wójta do wniosków zawartych  w opinii Komisji,
Ze względu na brak wniosków zgłoszonych przez komisje stałe przewodniczący obrad stwierdził, 
że punkt porządku zostanie pominięty.

       7)  odczytanie  propozycji  wniosków  zgłoszonych  przed  rozpoczęciem  Sesji  a  nie 
uwzględnionych  w projekcie uchwały budżetowej,
Przewodniczący rady stwierdził, że do rozpoczęcia sesji nie wpłynęły żadne wnioski dotyczące 
projektu budżetu  wobec czego należy ten punkt pominąć.

       8)  przedstawienie  autopoprawek Wójta,
Autopoprawki do uchwały budżetowej przedstawił Wójt Pan Ireneusz Zając. 
Zgłoszone autopoprawki stanowią załącznik nr 8 do protokołu.

       9)  dyskusja nad projektem budżetu
W ogłoszonej przez przewodniczącego obrad dyskusji  zebrani nie zgłoszono zapytań, wobec 
czego punkt zamknięto.

      10)  głosowanie wniesionych autopoprawek
Przewodniczący zarządził głosowanie autopoprawek zgłoszonych przez Wójta .
Do zgłoszonych poprawek radni nie wnieśli uwag, autopoprawki przyjęte zostały jednogłośnie

      11) głosowanie wniosków Komisji Stałych Rady  nie uwzględnionych przez  Wójta 
            w autopoprawkach oraz pozostałych zgłoszonych wniosków,
Komisje nie zgłosiły wniosków wobec czego punkt został pominięty.

      12) głosowanie uchwały,
Przewodniczący  Rady  Gminy  po  zakończeniu  procedury  uchwalenia  budżetu  poprzez 
przegłosowanie zmian i poprawek do projektu budżetu zarządził głosowanie ostatecznej wersji 
projektu uchwały w sprawie budżetu na 2013 rok.
Do treści projektu zebrani nie wnieśli uwag i poprawek. 
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXV/190/2012 w sprawie budżetu gminy na 2013 rok podjęta 
została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu Nr 9

3/  projekt uchwały w sprawie zmiany do wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2023,
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że dokonuje się zmiany polegającej na aktualizacji 
danych wynikających  z dokonanych zmian w budżecie gminy związanych ze zmniejszeniem 
dochodów i wydatków w tym dochodów i wydatków bieżących oraz majątkowych. Szczególnie 
zmiana dotyczy  przedsięwzięcia budowa oczyszczalni i wykonania I etapu sieci kanalizacyjnej 
dla miejscowości Wijewo. Przedłużająca się procedura zamówieni publicznych spowodowała, że 
w roku 2012 nie będą rozpoczęte prace wobec czego zaciągnięcie pożyczki jest bezcelowe.
Do treści uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwala  Rady Gminy  Wijewo  Nr  XXV/191/2012  w sprawie  zmiany do wieloletniej  prognozy 
finansowej na lata 2012-2023 podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 10

   4 projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 rok,
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Wolnik  –  poinformowała,  że  zmiany dotyczą  zmniejszenia  dochodów 
budżetu w kwocie 3 656 860 zł. oraz wydatków w kwocie 8 966 360 zł. 



Zmiana dochodów wynika z :
- przesunięcia realizacji zadania pn. budowa oczyszczalni i I etapu kanalizacji we wsi Wijewo w 
kwocie 3 694860 zł, 
- nieosiągniętego dochodu z tytułu podatku od nieruchomości w kwocie 44 tys. zł.
- zmniejszenia planu dochodów podatku od nieruchomości od osób prawnych w kwocie 44 tys. 
zł.
- zwiększenia  subwencji oświatowej w kwocie  38 tys. zł.
- zwiększenia wydatków na utrzymanie schroniska dla zwierząt w kwocie 800 zł.
- zwiększenia kosztów  energii elektrycznej w kwocie  15 tys. zł.,
- zwiększenia środków na opłaty na rzecz Komunalnego Związku Gmin Regionu Leszczyńskiego 
w kwocie 5 010 zł. 
Do treści uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXV/ 192 /2012 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2012 
rok podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 11

   5. projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały NR XIX/152/2012 RG Wijewo  z dnia 
13 czerwca 2012 r. przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Do treści uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwala Rady miny Wijewo Nr XXV/ 193 /2012 w sprawie uchylenia Uchwały NR XIX/152/2012 
RG Wijewo  z dnia 13 czerwca 2012 r.
  podjęta została jednogłośnie.
Uchwała stanowi załącznik Nr 12

   6. projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazy wydatków w budżecie gminy Wijewo, które 
wygasają z upływem roku budżetowego 2012.
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik – wyjaśniła, że ustawa dopuszcza możliwość ustalenia przez rade 
wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego. Na wykazie znajdują się 
inwestycje na realizację których zostały podpisane umowy a nie zostały zrealizowane do końca 
tego roku pomimo zabezpieczenia finansowego.
Do treści uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwala Rady miny Wijewo Nr XXV/ 194 /2012 w sprawie ustalenia wykazy wydatków w 
budżecie gminy Wijewo, które wygasają z upływem roku budżetowego 2012 podjęta została 
jednogłośnie.
 Uchwała stanowi załącznik Nr 13

Ad. pkt.  6

Radny Pan Radosław Zamiatała -  zwrócił  uwagę na fatalne ustawienia lustra drogowego na 
skrzyżowaniu w miejscowości Wijewo.
Radna Powiatu leszczyńskiego Pani Genowefa Zielnica -  poinformowała o uchwaleniu budżetu 
powiatu na 2013 rok. Poinformowała o wykonanych pracach na terenie gminy Wijewo.
Zaplanowano  remont  ul.  Kargowskiej  od  305  poprzez  ul.  Kościelną  w kierunku  Zaborówca, 
kwota remontu  720 tys. zł. Na cały rok na terenie powiatu zaplanowano budowę chodników na 
kwotę 400 tys zł. 
Pan Stanisław Wojciech -  czy stojące na ul. Źródlanej 14 miesięcy lampy kiedyś zaświecą.

Ad. pkt. 7

Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Pan Wójt Pan Ireneusz Zając.
1/  interpelacja  P.  Rygusika  jest  zasadna,  stan mostku jest   w poważnym stanie.  Jest  to na 
drodze powiatowej dlatego radni powiatu poczynią odpowiednie działania w tym kierunku.
2/ myślę , że  ustawienie lustra możemy zorganizować we własnym zakresie,
3/  jak  Państwo  zauważyli  w  2013  roku  nie  mamy zaplanowanych  pieniędzy  na  współprace 
z powiatem, składane dotychczas deklaracje nie przynosiły oczekiwanych efektów,



4/ w sprawie lamp na ul. Źródlanej  jesteśmy bezsilni. Przychodzą z energetyki kolejne wnioski o 
wydanie warunków budowy a sprawa stoi nadal w miejscu. Energetykę nie obowiązują żadne 
terminy.  Przysyłają  i  odsyłają  pisma jak  im  się  podoba.  Raz  maja  pretensje,  że  robimy we 
własnym  zakresie  następnie  mówią,  że  oni  niecąca  naszej  linii,  podobna  jest  sytuacja  w 
Potrzebowie. Zmieniliśmy operatora. Z wstępnych wyliczeń  wynika oszczędność ok. 35 tys. zł. 
Po  zlikwidowaniu  monopolu  ENEI  odbieramy  to  jako  działania  każące  gminę  za  zmianę 
operatorów.

Ad. pkt. 8

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  XXIII  Sesji  za  wyczerpany.  Podziękował  za  udział 
i zakończył obrady.

                                                                                                Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


